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محسن نظر پور سرپرست شرکت عمران آب و خدمات کیش در نشست انجمن سرمایه گذاران کیش:

اقتصـاد کیـش
سازمانآگهیها

44424999

سال 1400 با همه سختی ها و فراز و نشیب هایش روزهای پایانی خود را می گذراند 
و در واقع تا کمتر از 5 روز دیگر تمام شده است. سالی که روزهای دشواری را برای 
همه رقم زد .در کیش آمد و رفت مکرر مدیران یکی از بزرگترین مسائل آن بود بعد 
از رفتن غلامحسین مظفری که در اسفند 99 و در آستانه 1400 از کیش جدا شد ، 
انتصاب  جعفر آهنگران برای  عبور از دوران انتقالی ، حضور محمد رضا لواسانی  
با آن وعده ها و شعارها عوام پسندانه و ترک کیش قبل از اینکه بتواند نوروز جزیره 
را ببیند با  بجای گذاشتن آثاری از  انجام تغییرات زیاد در حوزه مدیران و  انتصاب 
انبوهی سرپرست در بخش های مختلف منطقه آزاد و گل سر سبد آن تخریب پلاژ 
سازمان ) !( و حالا چهره ای جدید بنام مهدی کشاورز بعنوان مدیر عامل جدید.  و 
مردم و سرمایه گذارانی که در حیرت از این همه جابجایی بودند.  از سوئی گرانی ها 
و رکود اقتصادی در حوزه های تجاری و گردشــگری و مراکز خدماتی جزیره  به 
سبب  ویروس کرونا و مشکلات فراوان معیشتی که به تبع شرایط اقتصادی کشور 
با آن دســت و پنجه نرم کردند ، بطوریکه موجب مهاجرت عده زیادی از ســاکنان 

جزیره شد.
در کشــور و ســرزمین اصلی نیز اوضاع  اصلا خوب نبود تصور همگان این بود با 
استقرار دولت جدید و یکدست شدن ارکان حکومت اوضاع اقتصادی کشور بهتر 
می شود اما اینگونه نشد  و مردم هم چنان شرایط سخت اقتصادی را تجربه کردند ، 
نه تنها برجام و مذاکرات وین  به نتیجه نرسید تا بلکه  آثار آن زندگی مردم را بهبود 
بخشــد بلکه جنگ اوکراین نیز آغاز شد تا مسیر داســتان  از طریق روسیه در این 

مذکرات  تعریف دیگری پیداکند و...
در حوزه فعالیت صنفی نیز که اوضاع بســیار اســفناک بود. گرانی ها و افزایش  بی 
رویــه و چند برابری قیمت ها و خدمات  برای تولید این کالای فرهنگی حتی  داد 
روزنامه های معتبر تهران با آن پشتوانه کشوری را در آورد ،  چه رسد به یک روزنامه  
محلی با پشتوانه یک جزیره! با همه این ها مقاومت کردیم ، تحمل کردیم و بدون 
هر گونه توقفی سال را مثل 22 سال گذشته به پایان بردیم به امید شرایط بهتر در سال 
جدید. امیدواریم سال جدید برای همه ملت ایران سال حل مشکلات و معضلات 
اقتصادی و سال فراهم شدن یک زندگی خوب برای همه و بویژه برای کیشوندان 
سالی پر رونق و توام با کار و تلاش و فعالیت و پیشرفت و برای سازمان منطقه آزاد 

کیش سال ثبات مدیریت باشد. انشالله 

یادداشت روز...

سالسختتمامشد!
  ابراهیم ارزانی

اقتصاد کیش-  مدیر کل حراست سازمان منطقه آزاد کیش از تشکیل دبیرخانه و استقرار 
مرکز پیام خبر داد و تاکید کرد: در جهت حل سریع تر و بهتر مشکلات، در این حوزه 

عوامل اجرایی بیشتر از حراست نقش آفرینی خواهند کرد.
به گزارش اقتصاد کیش، فرامرز صحرایی، در سومین نشست ستاد تسهیلات نوروزی 
با اشــاره به جلسات پی درپی و کارگروه های مختلف و مصوبات تاثیرگذار بر امنیت 
نوروزی، بر لزوم شناسایی منازل شبانه ای که غیرموجه اجاره داده می شوند، تاکید کرد و 
گفت: چهار دستگاه کانکس طبق خواستگاه های نیروی انتظامی در مناطق کشتی یونانی، 

ساحل مرجان، اسکله تفریحی و بندرچارک جانمایی و مستقر شده است.
 رییس کمیته امنیتی و حراست، از خرید 50 دستگاه بیسیم و نصب دکل های موردنیاز 
آن برای کنترل بحران خبر داد و با اشاره به درخواست  جذب بیست روزه تا یک ماهه 
نیروهای موقت افزود: بنا داریم عوامل اجرایی حراست بیش از گذشته نقش آفرینی، و 
پیش از وقوع هر اتفاقی، ورود کنند.صحرایی با تاکید بر کنترل کامل سالن های برگزاری 
کنسرت ها و جنگ ها ادامه داد: استقرار غریق نجات در اسکله های مسافری کیش از جمله 

اقداماتی است که می تواند در زمان وقایع احتمالی، کمک کننده باشد.
وی از تشکیل دبیرخانه برای حل هرگونه مشکل و استقرار مرکز پیام، خبر داد و تمام اخبار 
و اطلاعات توسط نیروهای بیرون سازمانی و درون سازمانی به این مرکز مخابره، و بدین 
طریق مشکلات احتمالی در کمترین زمان ممکن حل خواهد شد.صحرایی همچنین به 
روان سازی مبادی ورودی و مدیریت هرگونه تجمع اشاره کرد و افزود: تشکیل کارگروه 
فرودگاه با توجه به پیش بینی تعداد زیاد سورتی های پرواز روزانه، و صدور کارت تردد 
در محیط های فرودگاه و بندرگاه جهت اعضای کمیته های معین از دیگر اقدامات این 

حوزه ظرف یک ماه گذشته بوده است.
مدیر کل حراست سازمان در پایان، تمام تلاش این حوزه را هدایت برنامه ها با هدف 
امنیت خاطر گردشــگران عنوان و تصریح کرد: کارکنان خدوم و زحمتکش مجموعه 
حراســت با فراهم کردن محیطی بــه دور از هرگونه تنش، نوروزی به یادماندنی برای 

گردشگران رقم خواهند زد تا با آرامش خاطر از جاذبه های کیش بهره مند گردند.

استقرار دبیرخانه و مرکز پیام
 در حوزه حراست ایام نوروز

مدیر کل حراست سازمان منطقه آزاد کیش  عنوان کرد: 

اقتصاد کیش-  فرمانــده انتظامی ویژه و 
پایگاه دریابانی کیش گفــت: ماموران این 
فرماندهی در راستای ارتقای شاخص های 
امنیت عمومی جزیره یک هزار و 400 طرح و 

ماموریت پلیسی را به اجرا گذاشتند.
ســرهنگ علی اصغر جمالی با اشــاره به 
همراهی خوب مردم کیش با پلیس در سال 
جاری اظهار داشت: در این مدت ماموران این 
فرماندهی یک هزار و 400 طرح و ماموریت 
اجرا کردند که به نسبت سال گذشته از نظر 

تعداد پنج درصد افزایش داشته است.
وی یادآور شــد: در نتیجه این ماموریت ها  
سرقت های خانگی 2 درصد کاهش داشته و ۳۷۸ نفر سارق نیز دستگیر و تحویل مقامات 
قضایی شده اند و در خصوص مقابله با سرقت های مهم نیز به نتایج قابل قبولی رسیده ایم.

سرهنگ جمالی با اشاره به اجرای 12۳طرح در راستای مبارزه با قاچاق مواد مخدر افزود: 
در نتیجه این عملیات ها ۳59 کیلوگرم مواد مخدر کشف و 5۶۶ نفر از معتادان متجاهر 

و قاچاقچیان، خرده فروشان و معتادان دستگیر شده اند.
جمالی اضافه کرد: همچنین امسال در نتیجه اجرای 190 طرح مختلف ترافیکی توسط 
پلیس راهور نیز 1۷ درصد وقوع تصادفات و 1۸ درصد تصادافت جرحی کاهش یافته 
اســت و تلاش می شود با توجه به پیش بینی افزایش حضور مسافران و خودروها در 

جزیره، رعایت قوانین راهنمایی و رانندگی به جد پیگیری و مدیریت  می شود.
وی از بررسی 5۷4 پرونده در حوزه جرائم مالی خبر داد و افزود: ۷5 درصد این پرونده ها 
مربوط به کلاهبرداری و جعل بوده که  95 درصد آنها کشف شده و همچنین در حوزه 
جرایم اینترنتی نیز 1۷۸ پرونده تشکیل شده و پس از بررسی های تخصصی 1۶4 مورد 

انها به نتیجه رسیده است.
فرمانده انتظامی ویژه و پایگاه دریابانی جزیره کیش دستگیری 12۷ نفر صیاد غیر مجاز 
و قاچاقچی کالاهای قاچاق در حوزه آب های اســتحقاظی این فرماندهی را از دیگر 
عملکردهای این پلیس اعلام کرد و افزود: در این راستا  ۳۸هزار کیلوگرم شیلات قاچاق، 
یک هزار و 240 میلیارد ریال کالای قاچاق در حال عبور از مبدا کشــورهای حاشــیه 
خلیج فارس به استان های همجوار کشف و ضبط شده است. سرهنگ جمالی با ابراز 
رضایت از عملکرد پلیس 19۷، ادامه داد: کاهش 55درصدی مطالبات از پلیس نسبت به 
سال گذشته، کاهش ۶4درصدی شکایت ها، کاهش ۳۶درصدی انتقادات و افزایش پنج 
درصدی تقدیرها، نشان دهنده ی تاثیرگذاری کارگاه های برگزار شده برای همکاران این 

حوزه و نحوه ی صحیح مواجهه ی آنان با مردم و مجرمان بوده است.
سرهنگ جمالی، پلیس هوشمند، قانون مداری و نشاط بهاری را شعار پلیس برای نوروز 
1401 اعلام کرد گفت: با توجه به لزوم هوشمندسازی برای تمام سازمان ها در صورت 
تحقق این مهم می توان خدمات مطلوب تری ارائه کرد و مشکلات مختلف با مدیریت 

میدانی همکاران این حوزه به حداقل می رسد.
 

قانون مندی و نشاط بهاری
 شعار پلیس در نوروز 1401 است 

فرمانده انتظامی ویژه و پایگاه دریابانی کیش:

اقتصاد کیش-     بازرســان شــرکت آب و برق کیش در بازرسی از واحد های صنعتی 
بازارچه خدماتی منطقه درخت سبز ۷ دستگاه تولید رمز ارز را شناسایی و ضبط کردند.

به گزارش اقتصاد کیش، روابط عمومی شرکت آب و برق کیش اعلام کرد: بازرسان پس 
از شناسایی تجهیزات تولید رمز ارز موضوع را به پلیس کیش اطلاع دادند و با حضور 

ماموران انتظامی و قضائی این محل بازرسی شد.
در جریان بازرسی از این واحدصنعتی ۷ دستگاه تولید رمز ارز بدون مجوز و غیر قانونی 

و نصب شده در محل با دستور قضایی ضبط و واحد صنعتی پلمب شد.
روابط عمومی شرکت آب و برق کیش اعلام کرد: با توجه به مصرف بالای دستگاه های 
تولید کننده رمز ارز، استفاده از این دستگاه ها باعث اختلال در شبکه توزیع برق شده و 

در ایام گرم سال و اوج مصرف مشترکان، فشار به شبکه توزیع وارد می شود.
ســاکنان جزیره کیش می توانند هرگونه موارد مشــکوک در حوزه برق را به شــماره 
تلفن هــای 44422502 و 44422۶2۶ گــزارش دهند تا در ســریعترین زمان ممکن 

کارشناسان شرکت آب و برق برای بررسی به محل اعزام شوند.

کشف ۷ دستگاه تولید رمز ارز
 در درخت سبز کیش

بــه گزارش خبرنگار اقتصاد کیش  در این نشســت 
مباحث مختلفی از سوی سرمایه گذاران و سرپرست  
شــرکت عمران آب و خدمات در خصوص مسائل 
مختلف کیش در حوزه های  عمران و آبادانی شهری، 
ترسیم اهداف بلند مدت چهار ساله ، زیر ساخت های 
جزیره کیش و ... مطرح شد و هر یک از اعضای انجمن، 
ســرمایه گذاران و فعالین  اقتصــادی در حوزه های 
مختلف پیشــنهادات، راهکارهــای لازم را مطرح  و 

مشکلات موجود را تشریح  کردند.
دبیر کل انجمن سرمایه گذاران و کارآفرینان کیش:
تغییرات مدیریتی کیش را از ریل ثبات، امنیت و 

سرعت خارج می کند
در این جلسه مهندس قریب؛ دبیر کل انجمن سرمایه 
گذاران و کارآفرینان کیش با بیان توضیحاتی در مورد 
نحوه عملکرد و اهداف انجمن گفت: حدود دو دهه از 
فعالیت این انجمن می گذرد و هدف از ایجاد این تشکل 
فراصنفی پرداختن به  چالشها و مسائل عمده ای است 
که برای سرمایه گذاران نگرانیهایی را ایجاد می نماید. 
برنامه اصلی ما این است که به عنوان اتاق فکر و بازوی 
مشورتی  با حضور روسای تشکل های صنفی، فعالان 
اقتصادی و سرمایه گذاران کیش در تصمیم سازی برای 
ســازمان منطقه آزاد کیش  در کنار ســازمان  باشیم تا 

تصمیمات بهتری  برای کیش گرفته شود.
قریب با بیان اینکه اعضا انجمن  بالغ بر سی سال فعالیت 
های بزرگ کار آفرینی و سرمایه گذاری در مجموعه 
های مختلف تجاری، گردشــگری،هتلی و ... داشته 
اند و تقریبا با تمام مســائل کیش به لحاظ قانونمندی 
و به لحاظ تجربی آشنایی کامل دارند گفت: مجموعه 
انجمن سرمایه گذاران و کار آفرینان کیش دارای بالغ بر 
هزار سال تجربه است و قادر است در بسیاری از مسائل 
کمک فکری داشــته باشد  و شرایطی را ایجاد کند که 
تصمیمات خوب و دراز مدتی برای کیش گرفته شود . 
وی  گفت:  شــرکت عمــران، آب و خدمات یکی از 
مهمترین مجموعه های جزیره کیش است به این خاطر 
که مردم به صورت عینی شاهد ارائه خدمات هستند، 
آن را می بینند و با آن مرتبط هستند. فضای سبز، نظافت 
شــهری و شهر سازی مسائل مهمی هستند که روزانه 
آحاد مردم کیش با آن در ارتباطند و توقع این است که 
اگر  در این حوزه ها مشکلاتی وجود دارد مرتفع شود. 
وی با اشاره به اینکه اصولا حفاظت و صیانت از سرمایه 
های ملی وظیفه عمومی همه افراد جامعه اســت و در 

کشورهای پیشرفته تبدیل به یک فرهنگ شده است.
قریب در بخش دیگری از سخنان خود به موضوع لزوم 
ساخت ابنیه با عمر بلند اشاره کرد و ادامه داد: متاسفانه 
ساختمان ها بعد از سی سال کلنگی و باید تخریب شود 
در صورتیکه همه اینها سرمایه های ملی است و نباید 
از بین برود. قریب ادامه داد: فضای سبز کیش یکی از 
شاخصه های خوب شهر سالم، پویا و با نشاط است که 
همواره به مدد همکاران شرکت عمران آب و خدمات 

از این موهبت بهره برده است . 
وی یکــی از مهمترین دغدغه های مردم و ســرمایه 
گــذاران را  ثبات مدیریتی عنوان کرد و بیان داشــت:  
متاســفانه عدم وجود ثبات مدیریتی در کیش به وفور 
اتفــاق می افتد و نگرانی های زیادی را در بخش های 
مختلف  ایجاد می کند و باعث خواهد شــد کیش از 

ریل ثبات ، امنیت و ســرعت خارج شود . امسال هم 
مانند سال گذشته این بی ثباتی تکرار شد و امیدواریم 
در مجموعه شــرکت عمران آب و خدمات این اتفاق 

تکرار نشود. 
سرپرست  شرکت عمران، آب و خدمات کیش:
باید برخی امضاهای طلایی را از سیستم حذف 

کنیم
دکتر محسن نظر پور   سرپرست شرکت عمران ، آب 
و خدمــات کیش در این نشســت  با بیان اینکه هزار 
ســال تجربه بخش خصوصی معادل با 5 هزار ســال 
تجربه بخش دولتی اســت گفت: من در طول ۸ سال 
حضور در بخش خصوصی تجربیات  متفاوتی داشتم 
و دریچه تازه ای به روی من گشوده شد. وی با ذکر این 
نکته که در این مدت متوجه مشکلات سرمایه گذاران 
بخش خصوص به خاطر تصمیماتی که به موقع گرفته 
نمی شود شده ام  افزود :  گاهی اوقات ما تصمیم اشتباه 
می گیریم و گاهی اصلا تصمیم نمیگیریم و با سرمایه 
دیگران بازی می کنیم . متاسفانه این اتفاق را در جزیره 
کیش زیاد دیده ام  و به همین خاطرســرمایه گذار در 
بلاتکلیفی است. نظر پور گفت: سعی کرده ام که سرمایه 
گذاران مربوط به حوزه ما تکلیف خود را بدانند چون 
ایــن بلا تکلیفی ضربه بزرگی به کیش می زنند . وی 
افزود : ما به عنوان مدیر مدتی در جزیره حضور داریم  
و می رویم اما ســرمایه گذاران ماندنی هستند و اصل 
داستان شما هستید.  سرپرست  شرکت عمران آب و 
خدمات ادامه داد: بخش خصوصی را بســیار مهم می 
دانم و معتقدم اگر سیستم دولتی کمی دخالت را کاهش 
دهد سیستم خصوصی امور  را به خوبی اداره می کند، 
دخالت ســرعت حرکت را کند می کند در دنیا هم در 

بحث تجارت آزاد به همین صورت است. 
نظر پور در خصوص برنامه های آینده شرکت خدمات 
گفــت: فکرمی کنم باید به ســمتی برویم که برخی 
امضاهای طلایی را از سیستم خودمان حذف کنیم که 
به راحتی بتوان  این کار انجام داد و اینطور نباشــد که 
بنا برسلایق  شخصی اتفاقی بیفتد . به همه با یک دید 
نگاه شود. مانند تمام دنیا بر اساس قوانین حاکم عمل و 
سرمایه گذاری را  تسهیل کنیم و تا جایی که می توانیم 

اقدات موثر در چارچوب قانون انجام شود. 
دکتر نظرپور ابراز امیدواری کرد که در آینده ای نزدیک 
با برگزاری جلســات هم اندیشی بین این شرکت و 
مشاوران و متخصصان مربوطه و همچنین با یاری اعضا 

انجمن بتوان شــیوه نامه هایی مطابق با استاندارد های 
جهانــی تعریف نمود که با بــه کارگیری آن ها عمده 

مشکلات و موانع موجود حل و فصل شود. 
رییس هیات امنای انجمن سرمایه گذاران و 

کارافرینان جزیره کیش:
در امور سرمایه گذاری با متولیان مختلفی سر و 

کار داریم 
مصطفــی ابراهیمــی؛ رییس هیــات امنای انجمن 
ســرمایه گذاران و کارآفرینان جزیره کیش و مدیران  
پیشکسوت جزیره کیش نیز در این نشست در مورد 
روند اجرای پروژه ها در کیش و ساختار اداری موجود 
در این منطقه گفت :  من در مجموع از جایگاه کیش 
امروز راضی نیستم زیرا با گذشت 21 سال از تدوین 
قوانین مناطق ازاد درکشــور ما همچنان بحث های 
گذشــته را داریم و در فعالیت های اقتصادی مان نیز 
به موضوعات 20 ســال قبل پرداخته ایم .وی  گفت: 
ما در مناطق آزاد ابزار تجارت و ســرمایه گذاری را 
نداریم، چطور می توانیم انتظار داشته باشیم که سرمایه 
گذاران بیایند و ما هم در کورس رقابت با بنادر دیگر و 
مناطق ازاد خارجی موفق عمل کنیم. وی در بخشی از 
سخنان خود به موضوع پایدار سازی قراردادها اشاره 
کرد و گفت: امروز پروژه های زیادی به این خاطر  نیمه 
کاره مانده اند و انتظار این اســت  با نگاه کارشناسی 
به موضوعات نگاه شود و  راه حلی برای این مشکل 
اندیشیده شود. وی افزود : به عنوان بخش خصوصی 
آماده ایم تا به مدیران تصمیم گیر مشــورت بدهیم تا 
راهکارهای بلند مدتی شکل بگیرد. مصطفی ابراهیمی 
گفت : در آغاز  قرار بوده است سازمان مالک، حاکم و 
شهردار کیش باشد واین خیلی خوب است ، ما هم به 
عنوان سرمایه گذار گفتیم با یک ارگان طرف هستیم ، 
و مسیر کارها هموارتر خواهد بود ،اما همین موضوع 
امروز برای ما به گرفتاری و قفل شــدن  کارها تبدیل 
شده اســت و باید برای آن فکری کرد .وی پیشنهاد 
کــرد هر کدام از حوزه هــا کار خود را انجام دهند و 
اســتقلال عمل داشته باشند تا خللی در کار سرمایه 

گذار ایجاد نشود .
در ادامــه این نشســت هر یــک از اعضای انجمن و 
سرمایه گذاران و فعال اقتصادی در حوزه های مختلف 
پیشــنهادات، راهکارها و مشکلات موجود را مطرح 
کردند و خواستار ارائه راهکار و تسریع در حل موانع 

شدند.

سیستم دولتی هر چه کمتر دخالت کند ، 
سیستم خصوصی موفق تر عمل می کند 

    اقتصاد کیش-  نشست اعضای انجمن سرمایه گذاران و کار آفرینان کیش با حضور دکتر محسن نظرپور؛ سرپرست  شرکت عمران، 
آب و خدمات و مولانا سرپرست معاونت  فنی و مهندسی شرکت عمران، آب و خدمات شهری کیش در دفتر انجمن  سرمایه گذاران کیش 

برگزار شد.  

اقتصاد کیــش-  رییس هیات مدیره 
جامعه هتلداران کیش گفت: 50 هال این 
جزیره در ایام نوروز با اولویت رعایت 
پروتکل های بهداشتی آماده پذیرایی از 

مسافران هستند.

مسیح اله صفا اظهار داشت: هم اکنون 
در این جزیره 50 هتل با پنج هزار و 220 
اتاق و 19 هــزار تخت وجود دارد که 
همه آنها در ایام نوروز پذیرای مسافران 

از اقصی نقاط کشور هستند.

وی با بیان اینکه به نظر جامعه هتلداران 
کرونا همچنان با شــدت خود وجود 
دارد افــزود: به منظــور جلوگیری از 
گسترش شیوع ویروس کرونا رعایت 
پروتکل های بهداشــتی را برای حفظ 
ســلامتی گردشگران مقدم بر پذیرش 

مسافر می دانند.
رییس جامعه هتلــداران کیش یادآور 
شــد: گندزدایی و ضدعفونی مرتب 
اتاق های هتل ها پس از خروج مسافران 
در اولویت هتل هــای کیش بوده و از 
مسافران نیز درخواست می شود حتما 
هنگام سفر به این جزیره به ویژه حضور 

در هتل ها از ماسک استفاده کنند.
وی یادآور شــد: جامعه هتــل داران 
در راســتای حفظ حداکثری رعایت 
پروتکل های بهداشــتی قبل از شروع 

ســفرهای نوروزی طــی بازدیدهای 
مختلف از هتل هــا مجددا بر رعایت 
پروتکل ها و اموزش پرســنل جدید 
در خصوص رعایت موازین بهداشتی 
تاکید کرده تا در نوروز شــاهد سفری 

سالم برای مسافران باشیم.
صفا گفت: جامعــه هتلداران هر هتل 
دار را به عنــوان یک بازرس افتخاری 
در خصوص رعایــت پروتکل های 
بهداشــتی می داند با همکاری مرکز 
توسعه سلامت بازدیدهای متعددی از 
هتل های جزیره در ایام نوروز خواهد 

داشت.
50 هتل فعال جزیره کیش شــامل 1۳ 
هتل پنج ستاره، 14 هتل چهار ستاره،1۳ 
هتل سه ستاره و چهار هتل 2 ستاره در 

جزیره کیش فعال است.

هتل های کیش با 19 هزار تخت آماده پذیرایی
 از گردشگران هستند

رئیس هیأت مدیره جامعه هتلداران کیش:

اقتصاد کیش-      مشاور رئیس جمهور و دبیر شورایعالی مناطق آزاد تجاری ـ صنعتی و 
ویژه اقتصادی با اشاره به مشکلات زیرساختی منطقه آزاد اروند گفت: حاکمیت دوگانه 

در آبادان و خرمشهر باعث نارضایتی مردم شده است. 
به گزارش  اقتصاد کیش  ســعید محمد در جریان بازدید از منطقه آزاد اروند در جمع 
خبرنگاران افزود: مشکلات واحدهای صنعتی در منطقه آزاد اروند به نبود حکمرانی 

متمرکز و حاکمیت دوگانه در آبادان و خرمشهر بازمی گردد.
وی اظهار داشــت: هر دستگاهی در منطقه آزاد اروند قوانین خاص خود را دارد و این 
موضوع سبب چالش و ناهماهنگی بین مسئولان و تولیدکنندگان در آبادان و خرمشهر 

شده است.
مشــاور رئیــس جمهور گفت: موضوع حاکمیــت دوگانه در منطقــه آزاد اروند به 
رییس جمهور گزارش شده است و وی دستور برخورد قاطع و قانونی با قانون شکنان 

را صادر کرده است.
سعید محمد بیان کرد: 2۷ نهاد و دستگاه کار اعمال نظر و قانون بر مرز و روند صادرات 
و واردات را بــر عهــده دارند و هر مجموعه به صورت جزیره ای عمل می کند که این 

موضوع بازرگانان و کارآفرینان را دچار مشکل کرده است.
وی بااشاره به اجرای ماده ۶5 احکام دائمی برنامه توسعه کشور، گفت: طبق ماده ۶5 احکام 
دائمی برنامه توسعه کشور، کلیه اختیارات، وظایف و هر مسئولیتی که نیازمند تصمیم  
گیری صریح و ســریع است، به جز دستگاه های نظامی، انتظامی و امنیتی و همچنین 
ارگان های زیر نظر مقام معظم رهبری، باید در حیطه اختیار مدیران عامل مناطق آزاد باشد.

دبیر شــورایعالی مناطق آزاد تجاری ـ صنعتی و ویژه اقتصادی اظهار داشــت: بنا به 
درخواست گمرک برای انتقال نیروهای خود به مبادی ورودی و خروجی منطقه آزاد 
اروند، تجهیزات و حقوق نیروی مســتقر در گیت های ورودی این منطقه آزاد را تقبل 
کرده و این موضوع سالهاست همچنان ادامه دارد اما هنوز گمرک در این مبادی مستقر 

نشده است.
ســعید محمد گفت: تا استقرار کامل گمرک، برای فروش محصولات وارداتی با نرخ 
پایین تر و معاف شده از هزینه های گمرکی، به صورت موقت مراکز خرید خاصی در این 

منطقه آزاد در نظر گرفته شده است تا مردم طعم معافیت از مالیات را بچشند.
وی اظهار داشت: با هزینه های سنگین بیش از40 کیلومتر دیوار در این منطقه آزاد ایجاد 
شده است که اگر گیت جابجا شود اقلام و کالاها با قیمت کمتر به دست مردم می رسد 

و مردم به یک رفاه نسبی در آبادان و خرمشهر می رسند.
مشاور رییس جمهور افزود: 2 مشوق ویژه در مناطق آزاد وجود دارد که متوقف شده 
است، یکی معافیت مالیاتی و دیگری معافیت گمرکی است که در تلاش برای بازگرداندن 

این معافیت ها هستیم.
سعید محمد با بیان اینکه به دنبال حذف معافیت کامل مالیاتی در مناطق آزاد هستیم گفت: 
در نخستین گام اخذ مالیات بر ارزش افزوده در مناطق آزاد از بودجه 1401 خارج شده 
اما مجلس اجرای آن را به مشــروط به محصور، سکونتگاه نداشتن و مثبت بودن تراز 

تجاری منطقه کرده است.
وی افزود: با توجه به اینکه هیچکدام از مناطق آزاد کشور دارای این سه شرط نیستند و 
ابهامات بسیاری برای قانون گذاران و مجریان وجود دارد از سران قوا درخواست کرده 
ایم این قانون فعلا متوقف شود و اجرای تعهد 20 ساله معافیت مالیاتی در منطقه آزاد 

اروند را پیگیر هستیم.
دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی با انتقاد از زیرساخت های موجود در منطقه 
آزاد اروند نیز گفت: دستگاه های اجرایی در آبادان و خرمشهر با وجود داشتن اعتبار در 
انجام وظایف خدماتی کوتاهی می کنند و بار کم کاری آنان بر دوش منطقه آزاد اروند 

است.

دبیر شورایعالی مناطق آزاد :

حاکمیت دوگانه مناطق آزاد  را با 
مشکل اساسی روبه رو کرده است 


